
3923 11/3 60: 3. beh. af f. t. 1. om udlån til statshusmandsbrug m. m. 3924 

Forslag til lov om ændringer i statshus- 
mandsloven 
vedtoges enstemmigt med 104 stemmer; 20 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om stats- 
garanti for lån til tørkeramte landmænd. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3798, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 491). 

Der var ikke, stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget >홢 
vedtoges enstemmigt med 126 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning i henhold til grundlovens 
S 47 med hensyn til statsregnskabet for finans- 
året 1957-58. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3804). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
I 

Forslaget til, folketingsbeslutning 
roedtoges enstemmigt med 126 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet stats- . 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i b%ografteateg,loven. (Bevillingsafgift). 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 3241, 
fremsættelsen i tidenden sp. 3783). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Edel Saunte: Dette lovforslag er endnu et 
forsøg på at komme biograf ejerne til hjælp 
i den vanskelige situation, hvori de befinder 
sig, og jeg skal med den samme begrun- 
delse, hvormed jeg anbefalede lettelsen af 
forlystelsesaf giften, anbefale dette lovfor- 
slag. 

Helga Pedersen: Biografernes forringede 
økonomiske kår er jo almindeligt kendt, og 
der er blevet gjort forskellige forsøg på 
at, forbedre vilkårene. Også , mit parti kan 
tilsige en velvillig behandling af det fore- 
liggende lovforslag og de problemer, man 
herved forsøger at løse. 

Hanne Budtz: Også mit parti ser med 
velvilje på det foreliggende lovforslag; vi 
er tilfredse med princippet i forslaget, nem- 
lig at hæve bundgrænsen for den netto- 
indtægt, af hvilken der skal betales afgift 
til filmsfonden. 

Bundgrænsen kunne måske være sat 
noget højere, og hvis man havde taget 
hensyn til pristalsudviklingen siden 1938, 
ville man snarere være kommet til en bund- 
grænse på ca. 30 000 kr. Det er måske 
noget, vi kan drøfte i udvalget. Jeg er 
blevet gjort opmærksom på, at fonden er 
blevet lettet for udgifterne til landsdels- 
scenerne; det har drejet sig om over 1 mill. 
kr. Det kunne måske yderligere berettige 
til, at man tog det hensyn, jeg her har 
nævnt. 

I denne forbindelse har det også stor 
interesse, om det er den højtærede ministers 
mening 홢 og det synes i hvert fald at 
fremgå af lovforslaget 홢 at det først skal 
være på grundlag af regnskaberne for 1960, 
der skal beregnes ifølge denne lov. Da, der 
endnu ikke har fundet nogen afregning 
sted til filmsfonden for indtægterne for 
1959, ville det dog være rimeligt at drøfte, 
orp. c1e nye bestemmelser kunne træde i 


